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ZDARMA

Město:  Golčův Jeníkov
Části obce:  Stupárovice, Sirákovice, Olšinky, Nasavrky, Římovice, Dolík, Budka, Vrtěšice, Kobylí Hlava

Obce:  Chrtníč, Nová Ves u Leštiny, Podmoky, Skryje, Zvěstovice

PODZIMNÍ ZÁSAHY 
JENÍKOVSKÝCH HASIČŮ

HALLOWEEN 
S ĎÁBELSKÝM POČASÍM

ŘÍJEN NA NAŠÍ 
ŠKOLE

Datum letošního podzimního jarmarku připadlo na svátek 28. října. 
Vše odstartovalo v 8 hodin ráno a od té chvíle jste mohli navštívit 
spoustu různých stánků s různorodým a bohatým sortimentem  
za doprovodu tradičního flašinetu. Mezi 9. a 10. hodinou se odehrá-
lo divadélko s názvem Jak šlo vejce do světa, které pro vás připravila 

ZŠ Golčův Jeníkov. Jelikož letos nám v Golčově Jeníkově bylo dopřá-
no téměř snesitelné počasí, mohli jste si jarmark užít konečně bez 
deštivých přeháněk. 

Lucie Chaloupková 

PODZIMNÍ JARMARK TENTOKRÁT BEZ DEŠTĚ



Přítomni:  13  členů ZM
Omluveni:  2  členové ZM (M. Šveřepa, M.Málek)  
Neomluveni: 0  členů ZM
                                

148/2017 Určení ověřovatelů
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov určuje ověřovateli zápisu  
Miroslava Dibelku a Martina Mrkvičku.

149/2017 Určení zapisovatele
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov určuje zapisovatele Marii  
Škarydovou.

150/2017 Schválení programu
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje následující program 
zasedání:
  
 1) Určení ověřovatelů zápisu (§ 95 odst. 1 zákona o obcích) 
  a zapisovatele
 2) Schválení programu
 3) Zpráva z jednání rady
 4) Nákup pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov (L. L.)
 5) Nákup pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov 
  (podíl na cestě Za dvorem)
 6)    Kalendář svateb na rok 2018 
 7)    Dar mateřské škole 
 8)    Rozpočtové změny
 9)    Blahopřání jubilantům
 10)    Dar dvou pozemků v k.ú. Stupárovice 
 11)    Zpráva starosty k probíhajícím investičním akcím
 12)    Záměr prodeje pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov
 13)    Diskuse

151/2017 Zpráva z jednání rady 
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov bere na vědomí zprávu  
z jednání rady města za uplynulé období bez připomínek. 

152/2017 Nákup pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov       
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov přijímá nabídku L. L., bytem 
Praha 9, týkající se prodeje pozemku č. parc. 807/10 o výměře 6 m2, 
pozemku č. parc. 835/5 o výměře 160 m2, pozemku č. parc. 252/7  
o výměře 304 m2, pozemku č. parc. 2179/2 o výměře 4456 m2,  
pozemku č. parc. 2176/1 o výměře 4549 m2, pozemku č. parc. 342/88 
o výměře 76 m2, pozemku č. parc. 2228/5 o výměře 71 m2, pozemku 
č. parc. 2228/6 o výměře 137 m2, vše v k.ú. Golčův Jeníkov a pozem-
ku č. parc. 1299/6 o výměře 121 m2 v k.ú. Stupárovice a schvaluje 
nákup, těchto pozemků za celkovou cenu stanovenou znaleckým 
posudkem č. 791/48/2017, tj. za cenu 619 590 Kč. Směnu za jiné  
zemědělské pozemky neschvaluje.

153/2017 Nákup podílů pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov       
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje nákup podílů  
na pozemku parc. č. 346/34 o celkové výměře 3756 m2 v k.ú. Golčův 
Jeníkov, ostatní plocha-ostatní komunikace. Podíl id. 1/24, majitel 
H.H., bytem Světlá nad Sázavou, odhadní cena podílu je 9.860 Kč. 
Podíl id. 3/48, majitel J. Š., bytem Golčův Jeníkov, odhadní cena  
podílu je 14.790 Kč. Podíl id. 1/24, majitel M. V., bytem Pardubice, 
odhadní cena podílu je 9.860 Kč. Podíl id. 7/36, majitel M. V.,  
bytem Golčův Jeníkov, odhadní cena podílu je 46.010 Kč. Zastupi-
telstvo města schvaluje nákup těchto podílů za celkovou cenu  
stanovenou znaleckým posudkem č. 788/45/2017, tj. za cenu celkem 
80.520 Kč. 

154/2017 Kalendář svateb na rok 2018     
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje kalendář pro konání 
svateb v roce 2018. 

155/2017 Dar mateřské škole      
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje Základní škole  
a Mateřské škole Golčův Jeníkov, příspěvkové organizaci,  
IČ: 70986002, nabytí věcného daru ve výši 1.174 Kč (hasičské auto, 
traktor a kamion) od paní V. P., bytem Golčův Jeníkov.

Usnesení z jednání zastupitelstva města Golčův Jeníkov 
č. 10/2017 konaného dne 24. října 2017

Nejsilnějším zážitkem minulých dnů byl asi orkán Herwart, který 
byl podle údajů pojišťoven po Kyrillovi nejničivější větrnou smrští 
v Česku. Nejsilnější větrný poryv změřili v Krkonoších na Luční 
Boudě a měl rychlost 182 km/h. Možná to ale nebyl náraz nejsil-
nější, protože oba měřáky na Sněžce vypověděly službu, a tak  
nevíme, jak to bylo se silou větru tam. Podle odhadů pojišťoven 
jeho řádění způsobilo škody nejméně za 1,37 mld. korun,  
na následky pádů stromů zemřeli v ČR 4 lidé a bez proudu byly 
stovky tisíc domácností. Na Přibyslavsku byla spousta lidí bez 
elektřiny ještě ve středu večer. Dovolte mi nyní několik postřehů 
týkajících se Herwarta. 
Ten první se týká hasičů. První výjezd měli v neděli ráno 29. 10. 
kolem osmé hodiny a nezastavili se až do noci, kdy se počet zásahů 
za ten den zastavil na čísle 36. Běžně je takový počet zásahů  
rozprostřen do cca 1/4 roku. Pro srovnání, při větrné smršti  
na začátku dubna roku 2015 to bylo 11 zásahů a v červnu 2017  
při smršti způsobené bouří to bylo 15 zásahů. Jezdila obě auta  
s plnými posádkami, které se během dne střídaly. Během týdne 
jsem na radnici dostal dva dopisy s poděkováním, ale ani jeden 
nebyl z Jeníkova nebo z vesnic, které k Jeníkovu patří. Možná  
se nám zdá samozřejmé, že tu máme takovou jednotku s tolika 

lidmi, kteří jsou schopní zahodit svůj volný čas a obětovat  
ho druhým. Ujišťuji vás, že to samozřejmé není, a že máme být  
na co pyšní a za co vděční.
Druhý postřeh se týká naší svobody. Myslíme si, že tato doba  
a civilizace je obdobím svobody. Myslím, že tomu tak není.  
Od neděle až do středy jsem si připadal jak telefonní ústředna.  
Vyřizoval jsem desítky hovorů s lidmi, kteří se ptali, jak to,  
že nejde elektřina, a kdy zase půjde. Neměli jsme teplo, vodu,  
čerstvé potraviny, nemohli jsme si téměř nic koupit, prostě  
čím modernější domácnost, tím větší průšvih. Naše svoboda  
je ohraničena fungováním techniky. A pokud technika selže, často 
si neumíme nebo nemůžeme poradit. Možná i tu elektřinu bere-
-me až příliš jako samozřejmost. Možná je na čase připravovat  
se i na tu možnost, že elektřina samozřejmá nebude. Anebo na 
možnost, že naše svoboda může fungovat i tehdy, když technika 
nefunguje. 
Posledním postřehem je to, jak málo závažných škod se v Jeníkově 
a v okolí stalo. Ani to není samozřejmost. Jsem za to moc rád  
a všem nám přeji, abychom podobné štěstí měli i nadále. 

Vlastimil Marušák

  Setkání s vichřicí
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156/2017 Rozpočtové změny       
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje rozpočtovou změnu 
č. 41 a 42/2017. 

157/2017 Blahopřání jubilantům       
Zastupitelstvo města ruší své usnesení č. 065/2015 ze dne 28. 4. 2015 
týkající se „Blahopřání jubilantům“. Zastupitelstvo města schvaluje 
s účinností od 1. 1. 2018 pořádání „Blahopřání jubilantům“ – všem 
občanům s  trvalým pobytem na území Golčova Jeníkova včetně 
místních částí, kteří dosáhnou věku 70, 80, 85, 90 a více. Na náklady 
města bude jubilantovi zasláno blahopřání a dárkový poukaz 
v hodnotě cca 500 Kč.      

158/2017 Dar dvou pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov       
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje přijetí daru, pozem-
ku parc. č. 1278/1 o výměře 328 m2  a pozemku parc. č. 1278/2  
o výměře 157 m2 oba v k.ú. Stupárovice. Oba pozemky daruje zdar-
ma Městu Golčův Jeníkov majitelka paní M. S., bytem Kolín. 

159/2017 Zpráva starosty k probíhajícím investičním akcím    
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov bere na vědomí zprávu staros-
ty města týkající se probíhajících akcí:

 1. Hasičské auto. Stále ještě nemáme dotaci, IROP nám nezaplatil 
  7 688 088 Kč. Dnes znovu vrátili žádost o platbu. 
 2.  Náměstíčko před školou: 
   • zbývá dodat středový reliéf a odpadkový koš
   • mělo stát 1 710 135 Kč vč. DPH, stojí 1 134 679 Kč vč. DPH,
      úspora 575 456 Kč
 3.  Dům č.p. 203 – probíhá kolaudace a přidělování bytů
 4.  Dům č.p. 145 – probíhá příprava na vyhlášení výběrového 
  řízení na dodavatele a příprava logistiky oprav
 5. Rekonstrukce a doplnění osvětlení v Oboře – vyjednávání 
  s Krajem o vpuštění do jeho pozemků, příprava podkladů 
  k dotačnímu řízení Efekt a stavebnímu řízení

 6. Budování sítí v ulici Chotěbořská
   • pokračuje pokládka vodovodu a kanalizace,
   • už víme jak odvodnit pozemky, nalezen projektant,
   • už víme, jak postavit komunikaci, výstavba komunikace 
       začne v nejbližších dnech
 7. Vodovod Vrtěšice, Sirákovice:
   • Probíhá přejímka stavby a příprava na kolaudaci
   • V nejbližších dnech proběhne oprava komunikací 
      a ukončení stavby
 8. Připravujeme podklady k dotacím:
   • Kanalizace městské části – ve Vrtěšicích nebude kořenovka. 
      Určitě podáme na SFŽP.
   • Oprava domu č.p. 145 – zateplení veřejných budov. 
      Zpracování energetického auditu.
   • Chodník a parkovací stání kolem školky. Nevíme, zda 
      splníme podmínky na SFDI.
   • Chodník a park. stání u přejezdu - asi nestihneme kvůli 
      ČD Telematica. MMR výzva komunikace.
         • Osvětlení Obora - nevíme, zda splníme podmínky – Efekt.

160/2017 Záměr prodeje pozemku v k. ú. Golčův Jeníkov      
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje záměr prodeje po-
zemku p. č. 342/103 o výměře 917 m² v katastrálním území Golčův 
Jeníkov. Minimální prodejní cenu stanovuje na částku 430 Kč/m², 
tedy celkem 394.310 Kč. Na tento jeden konkrétní pozemek je měs-
tem poskytnuta sleva ve výši 64.190 Kč z původní ceny 458.500 Kč. 
Podmínkou poskytnutí slevy je, že kupující se zaváže částku,  
o kterou bude prodejní cena snížena, využít k vybudování protihlu-
kového opatření. Protihlukové opatření je podmínkou k získání 
stavebního povolení na prodávaném pozemku.  
Zastupitelstvo města současně ruší své usnesení č. 006/2017 ze dne 
24. 1. 2017. 

 Mgr. Vlastimil Marušák Bc. Miroslav Mrkvička
 starosta místostarosta

číslo 11 / listopad 20173
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V průběhu měsíců září, října a začátku listopadu zasahovala jednot-
ka jeníkovských hasičů celkem u 55 zásahů. Jednalo se o 47 technic-
kých zásahů, 6 dopravních nehod, při kterých bylo 10 osob zraněno, 
1 požáru a 1 úniku plynu. Ve dvou případech jsme vyjížděli  
na žádost starosty obce k  odchytu psů v  G. Jeníkově. Tato akce  
je mimo statistiku zásahové činnosti.
1. září v  8:45 hodin je naše jednotka vyslána k  dopravní nehodě 
osobního automobilu v  obci Vrbice. Po příjezdu na místo zásahu  
je potvrzena dopravní nehoda 1 osobního automobilu, který po ne-
hodě skončil na střeše. Řidička vozidla je v péči ZZS. Jednotka místo 
zásahu technicky zabezpečila a řídila provoz na komunikaci. Po vy-
šetření dopravní nehody bylo vozidlo převráceno zpět na kola  
a odtaženo mimo komunikaci na odstavnou plochu. Po odstranění 
všech následků nehody se jednotka vrátila zpět na základnu.
24. září v  01:48 hodin se nočním městem rozeznívá zvuk sirény. 
Naše jednotka je vyslána k dopravní nehodě osobního automobilu  
u obce Frýdnava. Po příjezdu na místo zásahu je prvotním průzku-
mem zjištěna dopravní nehoda jednoho osobního automobilu, který 
narazil do stromu. Na místě se nacházejí 4 zraněné osoby. Jednotka 
poskytuje první pomoc všem zraněným a po příjezdu ZZS je předá-
váme do jejich péče a asistujeme s  dalším ošetřením. Současně  
provádíme zajištění místa nehody, protipožární opatření, osvětluje-
me místo zásahu a řídíme provoz na komunikaci, který je reduko-
ván pouze jedním jízdním pruhem. Po vyšetření dopravní nehody 
vyprošťujeme vozidlo na komunikaci, kde asistujeme odtahové  
službě s  naložením vraku vozidla na odtahovou službu. Krátce  
po půl 4 jsou všechny následky nehody odstraněny a jednotka  
se vrací zpět na základnu. Zásah probíhal v součinnosti s PS Světlá 
nad Sázavou.
29. září jsme v 9:35 hodin vysláni k úniku plynu v ulici 5. května 
v  Golčově Jeníkově. Po příjezdu na místo zásahu je prvotním  
průzkumem zjištěno, že při výkopových pracích došlo k  porušení 
středotlakého plynového potrubí. Jednotka ihned uzavírá ulici  
5. května z důvodu naměřené vysoké koncentrace plynu. Na místo  
je povolána plynárenské pohotovost. Naše jednotka po celou dobu 
provádí kontrolní měření. Po příjezdu plynárenské pohotovosti  
asistujeme s uzavřením přívodu plynu. Následně je místo předáno 
plynárenské pohotovosti a jednotka se vrací zpět na základnu.
30. září jsme ve 20:56 hodin vysláni k dopravní nehodě motocyklu 
se zvěří u obce Habry. Dle prvotních informací nemohou řidiče  
motocyklu najít. Proto na místo zásahu vyjíždějí obě Scanie naší 
jednotky a jednotka profesionálních hasičů z  Havlíčkova Brodu  
a Světlé nad Sázavou. Po příjezdu na místo zásahu je provoz  
na komunikaci 1/38 zcela uzavřen a prvotním průzkumem je potvr-
zen střet motocyklu se zvěří. Po střetu skončil motocyklista v poli  
a byl nalezen posádkou ZZS. Jednotka asistuje ZZS s  ošetřením  
zraněné osoby a následně provádíme transport do vozidla ZZS.  
Současně provádíme zajištění místa události, provádíme protipo-
žární opatření na havarovaném motocyklu. Dále provádíme osvět-
lení místa zásahu. Po odjezdu ZZS je provoz na komunikaci obno-
ven jedním jízdním pruhem a hasiči řídí provoz kyvadlově. Počet 
jednotek je redukován a naše druhé družstvo se vrací na základnu. 

První družstvo se po odstranění všech následků dopravní nehody  
ve 22:40 hodin vrací zpět na základnu.
V sobotu sedmého října je naše jednotka v jedenáct hodin dopoled-
ne vyslána k dopravní nehodě 3 osobních automobilů na podmocké 
křižovatce. Jednotka vyjíždí s  CAS 24 a CAS 30 Scania, jelikož  
je hlášen větší počet zraněných. Po příjezdu na místo zásahu zde již 
zasahuje PČR a ZZS. Na místě se nacházejí 3 zraněné osoby v péči 
ZZS, které asistujeme s dalším ošetřením a transportem do vozidel 
ZZS. Jednotka současně provádí zajištění místa dopravní nehody, 
protipožární opatření na havarovaných vozidlech a zasypává uniklé 
provozní kapaliny sorbentem. Následně řídí provoz na pozemní  
komunikaci jedním jízdním pruhem. Po vyšetření DN Policií  
nakládáme havarovaná vozidla na vozidla odtahových služeb  
a po celkovém úklidu vozovky se vracíme zpět na základnu. 
V pondělí 9. října je jednotka jeníkovských hasičů vyslána ke svému 
100. zásahu v  letošním roce. Vyjíždíme s  oběma vozy k  dopravní  
nehodě kamionu k  obci Frýdnava, společně s  jednotkou ze Světlé 
nad Sázavou. Po příjezdu na místo zásahu je zjištěna dopravní neho-
da nákladního automobilu, který skončil mimo komunikaci v poli 
převrácený na boku. Jednotka provádí zajištění místa dopravní  
nehody, řidič je v péči ZZS. Z kamionu dochází k masivnímu úniku 
nafty, kterou začínáme zachytávat do speciálních nádob a pomocí 
speciálního tmelu provizorně utěsňujeme proraženou nádrž  
a zabraňujeme dalšímu úniku nafty. Následně je na místo povolána 
jednotka brodských hasičů se speciálním čerpadlem na odčerpání 
zbytku nafty z poškozené nádrže. Na místo zásahu se také dostavuje 
pracovník odboru životního prostředí a řídící důstojník HZS.  
Po vyšetření nehody je na místo povolána specializovaná firma,  
která si místo zásahu přebírá a jednotky hasičů se vracejí zpět  
na základny.
V pátek 13. října vyjíždíme krátce po 16. hodině k dopravní nehodě 
nákladního automobilu do obce Nová ves u Leštiny. Po příjezdu  
na místo zásahu je průzkumem zjištěna DN nákladního automobilu 
do plynového pilíře, který byl poškozen, a docházelo k úniku plynu. 
Jednotka zastavuje přívod plynu a měří koncentraci v  okolních  
prostorech a RD. Na místo je povolána plynárenská pohotovost.  
Po příjezdu Policie je místo předáno PČR a jednotka se vrací zpět  
na základnu.

Orkán HERWART
V  pátek 27. října byla jednotka jeníkovských hasičů informována 
Krajským operačním střediskem HZS Kraje Vysočina o výstraze 
vydané Českým hydrometeorologickým ústavem na extrémně silný 
vítr s velmi vysokým stupněm nebezpečí, a to na 29. 10. od 00:00 
hodin. Na tuto informaci jednotka zareagovala a v sobotu v odpo-
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ledních hodinách proběhla kontrola a příprava techniky. Bylo dopl-
něno PHM do zásahových vozidel, kontrola motorových pil, přípra-
va náhradních řetězů a dalších technických prostředků pro případné 
zásahy. Dále byla posílena pohotovost na plné stavy obou družstev. 
Předpověď se vyplnila a již od nočních hodin naše město zasáhl  
silný vítr. K první události je naše jednotka vyslána v neděli krátce 
po 8. hodině dopoledne ke spadlému stromu v G. Jeníkově. Během 
tohoto zásahu je nám hlášeno několik dalších popadaných stromů 
v  okolí. Proto vyjíždí i druhé družstvo. Obě družstva přejíždějí  
od jedné události k  další, téměř ze všech míst našeho hasebního  
obvodu jsou hlášeny popadané stromy. Krátce po 13. hodině jsme 
povolání k poškozené střeše v Oboře. Odtud přejíždíme k utržené 
plechové střeše do ulice V  Zahradách. Provedeným průzkumem  
nebylo možné střechu zajistit z  důvodu silného větru a vysokého  
nebezpečí pro zasahující hasiče. Jednotka se s  majiteli dohodla,  
že jakmile vítr zeslábne, na místo zásahu se vrátíme, a tak jednotka 
pokračovala v  odklízení popadaných stromů a zprůjezdňování  
silnic. Po hodině se zdálo, že vítr slábne, a tak jsme se vrátili zpět  
do ulice V Zahradách. Utrženou střechu jsme položili zpět a provi-
zorně pomocí latí a prken zajistili. Odtud jsme vysláni k  dalším  
popadaným stromům u Římovic, Chlumku a na Vohančicích.  
Během těchto prací je nám hlášena další utržená střecha, tentokrát 
ve Vilémově. Po příjezdu na místo zásahu je zjištěna utržená plecho-
vá střecha na RD. Jednotka provádí provizorní opravu a zajištění 
střechy. Po dvou hodinách je střecha zajištěna a jednotka se připra-
vuje k odjezdu na základnu. V tu chvíli jsme operačním střediskem 
vysláni k  utržené střeše do Úhrova. Jednotka střechu provizorně 
zajistila a stáhla pomocí kurt, jelikož došlo k  poškození střechy  
i s několika trámy. Po hodině a půl byly práce ukončeny a jednotka 
se vracela zpět na základnu, kdy cestou odklidila ještě několik stro-
mů a větví z  pozemní komunikace. Obě družstva se na základnu 
dostala po více jak 12 hodinách nepřetržité práce. Při tomto orkánu 
bylo odklizeno více jak 40 spadlých stromů. Ve 4 případech jsme 
zasahovali u utržených střech. Likvidace orkánu probíhala ještě dal-
ší dva dny poté. Bylo najeto více jak 250 km s  každým vozidlem  

a celkově se na likvidaci podílelo 15 jeníkovských hasičů, kterým  
za tuto velice nebezpečnou práci patří obrovské DÍKY. Několikrát 
během neděle byli sami ohroženi dalšími padajícími stromy, nemlu-
vě o tom, že ve většině případů šlo o nebezpečné kácení zavěšených, 
napružených či rozštípaných stromů. Naštěstí vše dobře dopadlo  
a všichni jsme se ve zdraví sešli zpět na hasičské zbrojnici. Kluci, 
ještě jednou DĚKUJI.
Posledním zásahem, který zařadíme do tohoto období, byl požár. 
V sobotu 4. listopadu se ve 4 hodiny ráno Jeníkovem rozezněly siré-
ny. Byl hlášen požár zemědělské budovy, která byla zasažena  
plamenným hořením. Jelikož nebylo z prvotních informací zřejmé, 
kde se požár nachází, jestli na Chlumku či Kobylí Hlavě, tak se jed-
notka rozdělila a první družstvo s CAS 24 Princess jela směrem  
na Leštinu a druhé družstvo s CAS 30 Fire Queen do Kobylí Hlavy. 
Dále na místo zásahu byly povolány jednotky profesionálních hasi-
čů ze stanic Ledeč nad Sázavou, Havlíčkův Brod a Čáslav. Požár  
byl nalezen prvním družstvem na Chlumku. Prvotním průzkumem 
byl potvrzen požár střechy stodoly. Na místo zásahu si velitel jení-
kovské jednotky vyžádal další 3 jednotky hasičů, a proto byly povo-
lány jednotky SDH Habry, Leština u Světlé a Číhošť. Jednotka  
vytváří dopravní vedení s rozdělovačem a jeden C proud do stodoly. 
Celý prostor je silně zakouřen, proto zásah probíhá v dýchací tech-
nice. Díky rychlé reakci majitele, který byl na místě současně s naší 
jednotkou, se nám podařilo ze stodoly evakuovat zemědělské stroje 
a osivo. Následně je vytvořen druhý C proud po nastavovacím žeb-
říku na střechu přilehlé garáže. Za 15 minut od příjezdu na místo 
zásahu se nám podařilo požár dostat pod kontrolu. Dále bylo prove-
deno rozebrání části střechy a dohašení skrytých ohnisek požáru. 
Krátce po 6 hodině je požár zlikvidován a jednotky hasičů se vrací 
zpět na základny. Rychlým zásahem jsou škody vzniklé požárem 
minimální. Uchráněné hodnoty byly vyčísleny na několik milionů 
korun. Tento požár byl 141. zásahem naší jednotky v letošním roce. 
Takovýto počet v historii jeníkovského sboru nepamatujeme.

Jan Skalický

číslo 11 / listopad 2017
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V rámci bohaté a rozmanité nabídky kroužků DDM ve Světlé nad 
Sázavou (pobočka Golčův Jeníkov) se od začátku října schází mla-
dičké mažoretky každé úterý od 16:00 hodin v pavilonu u Základní 
školy Golčův Jeníkov. Lektorkou kroužku je teprve devatenáctiletá  
a velmi nadaná Dominika Semerádová, která se pyšní titulem Mistr 
ČR – 1. místo v kategorii junior mladší z roku 2015. Můžete ji také 

znát z mažoretkové a twirlingové skupiny Rondo z  Ronova nad 
Doubravou. Kroužek mažoretek trvá vždy jednu hodinu a navštěvu-
je ho vždy kolem 10 děvčat. 
Školní rok pro mažoretky je od října – května za 720 Kč.

Lucie Chaloupková

Dne 15. listopadu byli žáci 9. A + 9. B na exkurzi ve firmě Vanad. 
Prohlídka měla logiku (úvod ve zkratce, smysluplná přednáška lidí 
z odborné školy z Chotěboře, praxe ve výrobě), dětem byla věnována 
individuální pozornost. Ocenili jsme zaměstnance, kteří nebyli  
otrávení z toho, že museli žákům vysvětlovat věci týkající se výrob-
ního procesu, ba naopak, byli v pohodě. Pro děti bylo dokonce  
připraveno malé občerstvení a třešničkou na dortu byla exhibice  
evropské i světové špičky trialových kol. Člověk se tam cítil chtěný  

a paní Volencové i všem ostatním záleželo na tom, abychom se  
u nich cítili dobře a aby celá věc dávala smysl. Byl jsem na mnohých 
prohlídkách podniků, ale tahle byla jiná. Lepší. Za mě nejlepší,  
na které jsem kdy byl. 

Děkuji za sebe i za naše žáky za výborně připravenou exkurzi. 

M. Zezula, E. Hrubá

MAŽORETKY UŽ ZAČÍNAJÍ TOČIT HŮLKAMI

EXKURZE DO VANADU
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Dne 9. listopadu jsme zavítali na návštěvu k místním skautům,  
abychom jim poděkovali za jejich pomoc s přípravami na akci 
Halloween.
Měli jsme tu čest jim předat odznáčky, které byly vyrobeny pro měs-
to k výročí, a také jsme předali výborný čokoládový dort.
Skauti, jak jsme po návštěvě zjistili, jsou 
velmi pečliví a vzájemně k sobě vstřícní. 
Navzájem si pomáhají a jsou ke všem 
členům velmi milí.
Navštívili jsme je na schůzce, při které 
vyráběli lucerničky podle své fantazie. 
Nejdříve jsme vystřihli námi vybraný 
obrázek, který jsme nalepili do lucernič-
ky, a následně polepili celou sklenici, 
abychom ji mohli obalit v mouce nebo  
v ubrousku. Paní Alenka nám dělala 
světlušku, jelikož nám všem poskytla 
svíčky a ohýnek.
Vznikly nádherné lucerničky, které  
vytvoří příjemnou atmosféru nejen pro 
sychravé večery.
Po celou dobu jsme hráli „tichou poštu“ 
pod velením Koldy - pana Koláčného, 

který byl sám zvědav, co nakonec ze slova „blusón“ vznikne… vznikl 
„krusó“.
Tímto ještě jednou děkujeme za pomoc a za milé přijetí.

Lucie Chaloupková

Dnes již vzpomínáme na naše prázdninová dobrodružství, která 
jsme letos prožili na České Kanadě. Hlavní stan jsme zvolili v obci 
Senotín, odkud jsme vyráželi pěšky, na kole i zdejší nepřekonatel-
nou úzkokolejnou železnicí na naše každodenní výpravy. Za těch 
pár dnů jsme toho viděli víc než dost, a proto se chci s Vámi podělit 
o pár obrázků z našeho putování. 
Dnes už víme, že tamější malebnou krajinu musíme ještě určitě  
navštívit. 

Za 10. oddíl Smršť, Golčův Jeníkov, zapsal Kolda

10. ODDÍL SMRŠŤ A JEJICH TVOŘENÍ

JENÍKOVŠTÍ SKAUTI V KANADĚ... ČESKÉ 

číslo 11 / listopad 2017



Na halloweenské počasí se konal i Halloween s kouzelníkem Richar-
dem Nedvědem. Připadl právě na den, kdy se přes Českou republiku 
prohnal orkán Herwart, a to 29. 10. 2017. Ovšem strašáci se nevzda-
li a bojovali do poslední chvíle. A že to boj byl. V celém našem  
městečku vypadl proud, a tak to byly trochu bojové podmínky  
na přípravu a samotný průběh akce. Ale přece jen se odstartovalo  
a dorazil i známý trapnomagik Richard Nedvěd, kterého můžete 
znát z televizní soutěže Československo má talent.
Sokolovna se proměnila ve strašidelné místo, plné listí, pavouků, 
myší, ohavných a znetvořených stvoření, která se proháněla po hřbi-
tově, kde byl čerstvě zesnulý umrlec. Všude se ozývaly strašidelné  
a děsivé zvuky, které doprovázely každý krok v této budově. V patře 
sokolovny jste mohli navštívit i dvě čarodějnice, které vám za splně-
ní jejich rozkazů věnovaly odměnu. Pokud jste měli hlad či chuť 
ochutnat dýňovou polévku, museli jste zavítat na pavučinou pokry-
tý bar, kde Vás obsloužila mrtvá upíří nevěsta, zlosrdečná jeptiška  
a zombie zdravotní sestřička, od které by asi nikdo první pomoc  
nechtěl. Výborné byly i pavučinkové muffiny, za které děkujeme 
Cukrárně Familly a právě naší zdravotní zombie sestřičce. 
Svou roli zde měla i tradiční hra Bobbing for apple – lovení jablek 
ústy z vody, která byla plná krvavých očí, hadů a pavouků. Nechybě-
lo ani malování na obličej od našich pomocnic, které si daly opravdu 
záležet. Kdo nechtěl namalovat obličej, mohl si při lampičce a svíč-
kách alespoň pokreslit masku, kterou si mohl nechat na památku. 
V  půl šesté vyskočil na podium kouzelník Richard Nedvěd, který 
předvedl svůj um a získal si nejen dětské diváky svou vychytralostí 
a humorem. 
Po vystoupení kouzelníka se mohla spustit halloweenská pohádka 
– Hotel Transylvánie 2.

Srdečné poděkování… 
Chci poděkovat všem, kteří přispěli svým časem a pomocí k  této 
akci. Díky za spolupráci žákům ZŠ Golčův Jeníkov, skautům  
z 10. oddílu SMRŠŤ Golčův Jeníkov a kolegyni Andree Koskové. 
Dále Zdeňce Kolářové – zombie zdravotní sestřička, Monče Kuli-
chové – mrtvá upíří nevěsta a její sestře Martě Kulichové - jeptiška. 
Velké díky také patří Jokerovi Marcelovi Koppovi, který se staral  
o chod elektřiny místo vraždění nevinných. Všem strašákům  
ze základní školy, kteří pomohli i s velmi náročnou přípravou spolu 
se skautkami z  10. oddílu SMRŠŤ a jejich vedoucímu Jirkovi  
Špatenkovi. Všichni žáci byli s přípravami super-rychlí a plní fanta-
zie. Dále velké srdečné díky patří Jirkovi Rálišovi a rodině Machově, 
za okamžitou pomoc, kdykoliv bylo potřeba. Podali nám pomocný 
prst a my jsme „chňapli“ po celé paži. Obrovský respekt si zasloužili 
naši zvukaři – Pepča Mareček a Marián Moži, kteří si snadno pora-
dili s podmínkami, které nám orkán přichystal. 
Poděkování patří také Romanu Mazurkovi, Jindru Dvořákovi,  
Ivče Urbanové s Emičkou, Romče Bohuňkové, Tomášovi Rosičkovi, 
Vojtovi Skalovi, mamince Janě Chaloupkové, Zdeně Koppové  
a našim technickým službám za půjčení všeho potřebného.
V  neposlední řadě také MAS Královské stezce a místní pohřební 
službě.

Za Město Golčův Jeníkov
Lucie Chaloupková

HALLOWEEN S ĎÁBELSKÝM POČASÍM
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Habry – Poměrně amatérský způsob zatemnění oken pěstírny kono-
pí zvolili cizinci v Habrech na Havlíčkobrodsku. Aby do místnosti 
nebylo vidět, nalepili na nová plastová okna noviny s barevnými 
stránkami. Místní lidé si oken okamžitě všimli a od začátku tušili, 
že nepůjde o nic legálního.
„Ze začátku jsme byli rádi, že se začal dům opravovat. Bohužel  
to dopadlo takhle,“ řekl Deníku starosta Habrů Luděk Kovařík.
Tušení starosty i místních nakonec bylo správné. Minulý týden,  
v pondělí 30. října, dorazili do města havlíčkobrodští kriminalisté  
a policejní zásahová jednotka z Brna. V domě zadrželi pětatřicetile-
tého Srba. Cizinec se v domě staral o plně vybavenou pěstírnu kono-
pí, zajistili 508 rostlin. Objekt byl navíc podle policie uzpůsoben  
k pěstování mnohem většího množství rostlin.
Cizinec nakonec skončil v policejní cele a obviněn ze zločinu nedo-
volené výroby a jiného nakládání s omamnými látkami. „Muž  
je obviněn z toho, že skrytým způsobem pěstoval konopí s vysokým 
obsahem omamných látek,“ upřesnil vedoucí havlíčkobrodských 
kriminalistů František Šteidl.
Kriminalisté navíc požádali soud, aby na cizince uvalil vazbu.  
Návrh řešil ve čtvrtek Okresní soud v Havlíčkově Brodě, který nako-
nec cizince do vazby poslal. V případě prokázání mu hrozí až deset 
let vězení.
Obviněný Srb je ale zřejmě jen posledním článkem, takzvaným  
zahradníkem. Kdo další za odhalenou pěstírnou v Habrech stál, 
není známo. Podle místních se dům opravoval už od jara a pracova-
lo na tom minimálně pět lidí, také údajně cizinců.
Podle starosty dům už několikrát změnil majitele. Původně zde byla 
Hamsova strojírna, kde se vyráběly mlátičky. V posledních letech 

byl objekt zanedbaný. „Pokud je k prodeji nějaký podobný objekt, 
vždy existuje riziko, že si ho koupí někdo, kdo nemá úplně ty nejlep-
ší úmysly,“ míní starosta Kovařík.
Habry jsou navíc místem, které doslova přitahuje zločinecké gangy, 
které se zabývají výrobou a distribucí drog. Za posledních osm let  
je to už minimálně potřetí, kdy kriminalisté museli v jednom z nej-
menších měst na Vysočině kvůli drogám zasahovat.
Před třemi lety měl v hudební zkušebně v Habrech vařit pervitin 
třeba Josef Kubát z Třebíče. Kubát byl také v gangu, který před čtyř-
mi lety ve velkém distribuoval pervitin po celé Vysočině. Kubát  
je nyní ve výkonu trestu. Jeho činy se zabývaly soudy nejen na Vyso-
čině.
Tvrdý úder vietnamským producentům marihuany, jejichž aktivity 
přesahovaly do Německa a do Maďarska, zasadil v roce 2009 společ-
ný tým protidrogových specialistů policie a celníků během rozsáhlé 
operace s krycím názvem BAO.
Kriminalisté tehdy zadrželi celkem deset osob, z nichž čtyři byly  
stíhány i v minulosti, a zajistili devětapadesát kilogramů konopí,  
jehož hodnota dosahovala více než pěti milionů korun. Bezpečnost-
ní složky odhalily také pět nelegálních pěstíren (v každé až tisíc 
rostlin). Dvě se nacházely na území Německa, tři v České republice. 
Jedna z pěstíren byla v obci Rudná na Praze-západ, další dvě  
na Havlíčkobrodsku. Konkrétně v Krucemburku a právě Habrech.

Roman Martínek 
Havlíčkobrodský deník

VE STROJÍRNĚ ROSTLO KONOPÍ
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Měsíc říjen přinesl s sebou kouzlo podzimu, které se projevilo snad 
v každé třídě. Děti navštívil skřítek Podzimek se svými kouzelnými 
barvami, děti objevovaly krásu lesa a snažily se najít některá tajem-
ství podzimu. V celé školce byl už z dálky cítit začátek podzimu.
Z kraje měsíce si pro celou školku připravila třída motýlků projekt 
s názvem „Mandaly“. Děti se nejen dozvěděly, co je to mandala, jak 
vypadá a z čeho se vyrábí, ale také se mohly seznámit s různými pří-
rodninami, které byly připravené na školní zahradě. Děti s nadše-
ním prozkoumávaly všechny připravené přírodní materiály. Potom 
stačila jen trocha dětské fantazie a velká míra spolupráce a už před 
očima rostly mandaly plné kaštanů, žaludů, větviček, šišek a jiných 
přírodnin. 
I přes to, že s sebou říjen přinesl i nepříznivé počasí, začali jsme  
podnikat procházky s batůžky. Procházky byly plné dobrodružných 
i naučných výprav za přírodou blízkého okolí. Zkoumali jsme struk-
turu kůry, stavěli domečky pro skřítka Podzimka a také si jen tak 
užívali krásy přírody. 
V tomto měsíci nezahálely ani naše ruce. Lepili jsme, stříhali, malo-
vali, kreslili a díky naší práci se brzy plnily nástěnky výkresy skřítka 

Podzimka, malbami stromů, malovanými korálky z  kaštanů, listy 
různých tvarů a velikostí, podzimním ovocem a zajímavými příbě-
hy očima dětí. Jako každý rok jsme se zúčastnili tradičního  
jarmarku, na který jsme se svědomitě připravovali. Když nastal den 
jarmarku, dětská práce byla oceněna a výrobky si našly šťastné  
majitele. 
Naší školku navštívilo také divadlo s příběhem „Tygřík Péťa“. Příběh 
byl velice poutavý a vtáhl do svého děje snad každé z dětí. 
Předškoláci navštívili naši Základní školu. Návštěva probíhala  
formou hry, předškoláky provedli celou školou veselí maňásci, vede-
ni šikovnými školáky. Byla jim představena všechna důležitá místa 
na škole, která budou v budoucnu potřebovat, a na konci je čekala 
výroba prstové loutky. Předškoláky teď jistě nezaskočí jejich budou-
cí nástup do základní školy. 
A co nám přinese listopad? Doufejme, že jen samá příjemná překva-
pení.

Gabriela Rutová
Miroslava Brázdová

ŘÍJEN PŘIŠEL DO ZAHRADY, PODZIM VOLÁ: 
„JÁ JSEM TADY“
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Svůj první Halloween 2. listopadu prožili kojenci a batolata při Baby 
cvičení v  pobočce DDM v  Golčově Jeníkově. Celkem dorazilo 23 
„malých strašidel“ a nechyběly ani kostýmované maminky, kterým 
patří velká pochvala za řádnou přípravu. Halloween se nesl v duchu 
her, strašení a tance za hudby ze známého dětského filmu – „Ať žijí 
duchové“. Děti si tak mohly vyzkoušet hod pavoukem, myší či neto-
pýrem, nebo zalétat na koštěti. 
Koho zaujalo naše cvičení, může se k nám kdykoliv přidat. Cvičíme 
každý čtvrtek ve dvou skupinách v pavilonu u ZŠ v Golčově Jeníko-
vě: v  9:30 batolata, v  10:15 kojenci. Bližší informace naleznete  
na e-mailu: babygj@seznam.cz nebo webových stránkách: 
www.ddm-svetla.cz

Za Baby kroužek pobočky DDM G. Jeníkov 
lektorka Kateřina Vavrušková

HALLOWEEN SLAVILI KOJENCI I BATOLATA

Ve čtvrtek a v  pátek 9.–10. 11. probíhaly v Biologickém centru  
v Českých Budějovicích Dny otevřených dveří. Na jednom stanoviš-
ti Hydrobiologického ústavu byly v centru pozornosti ryby z jení-
kovských rybníků. Návštěvníkům se líbily a jejich nákresy byly  
velmi zdařilé.

Rybářský kroužek se také zúčastnil výlovu rybníka. Na břehu jsme 
si připravili akvárium s různými druhy ryb a po výlovu pomáhali 
rybám uvízlým na suchu zpět do vody.

MO ČRS Golčův Jeníkov

STŘÍPKY OD RYBÁŘŮ



S  dědečkem ze Stránova na Jeníkovsko přišel ještě hajný Ditrich, 
který asi jako 80 letý zemřel v  Rybníčku, jeho bratr byl šafářem 
v  Chlumku dlouhá léta, pak ve Vlkanči (tam ho zabila vrátnice). 
Oba byli moc hodní lidé. Vnuk byl jako polír u fy Kruml. Ze starých 
hajných vzpomínám ještě na Jelínka, ještě z  doby dědečka. Pak  
Janda ve dvorku, pracoval kdysi se strýčkem Šnedovským v jeníkov-
ském lihovaru. Mergl a Fanta byli dlouhou dobu spolu v Pecovém 
statku. Kafka, dřívější to kočí, stal se hajným na moji prosbu, učil 
mne jezdit a často mne posadil na koně. Býval také ve Dvorku,  
nedělal však dobrotu a musel být propuštěn. Tomu stala se jednou 
zvláštní příhoda. Tehdy byl ještě bytem ve Vlkanči a hájil Doupav. 
Ztrácely se mu na varhanovém Dolíku suché blanky. Tatínek nachá-
zel čerstvé pařízky, a proto na hajného. Ten si dal pozor, až konečně 
za poledne zloděj mu přišel. Byl to z  Dolíka Vondra. Když začal  
řezat, Kafka na něho vyběhl, Vondra vyběhl z  lesa a Kafka hned  
za ním. Měl s  sebou tatínkova psa a flintu. U té šla lehko i první 
spoušť. Při běhu mu přišel pod nohy pes, Kafka padl, vyjde rána, 
Vondra se svalí a už nevstane. Vondra byl na místě nebožtíkem,  
dostal ze zadu mezi žebra jediný brok a vykrvácel dovnitř. Při tom 
vzpomínám na druhou smrtelnou příhodu z tehdejšího života haj-
ných. Když spolu hajní Mergl a Fanta bydleli v hájovně v Pecovém 
statku, ztrácelo se šindelové dříví, narovnané na Janovci a cestě  
ke Dvorku. Hajní v  noci hlídali a střídali se. Již druhou noc byl  
zloděj lapen. Byl to Sviták z  Lhotecké pazderny. Chytil ho Fanta.  
Přivedl ho do statku, zavřeli ho do prázdného chléva a on se jim  
do rána oběsil. Jednou zase Fanta hlídal, také tehdy bydlel ve Vlkan-
či, avšak nikoliv v lese, nýbrž hlídal v poli jetel, aby si touto hlídkou 
noční u hospodářství něco přivydělal. Zloděj přišel, chtěl mu však 
utéci, Fanta po něm hodil sukovici a rozbil mu hlavu. Zloděj žaloval, 
Fanta dostal 4 dny. Aby se to nedozvěděli lidé a on neztratil deko-
rum, poprosil, aby si to mohl odsedět v noci, což mu bylo povoleno. 
Tak nachodil týden z Vlkanče do Habrů – 10 km tam a 10 zpátky 
denně se do arestu vyspat.
Platy zřízenců byly za Heřmana Fiedlera k  neuvěření nízké. Ještě 
když já jsem nastoupil po tatínkově smrti, 1903, tedy pět roků  
po Heřmanově smrti, tedy již za Richarda, měl hajný 52 zl ročně  
a deputát. Připadalo tedy na den asi 29 haléřů v době, kdy nádeník 
 si vydělal denně již přes 2 koruny. Bylo to ovšem vinou úředníků,  
že majitele na okolnost tu neupozornili. Učinil jsem tak proto ihned 
po svém nastoupení a zvýšil se jim plat na hotovosti při ponechání 
deputátů na průměrnou 1 korunu denně, ve skutečnosti z ročních 
104 korun na 260 K, vlastně 30 K měsíčně.
Z  někdejších jeníkovských hospodářských dob Neupauerů utkvěl 
mi v paměti inspektor Lauterer, na kterého bylo naříkáno, že starší 
úředníci a služebníci po konkursu vyšli bez pense. Vrchním správ-
cem u nastoupivší paní z Ottenkronů stal se později bratr tatínkův 
– strýc Karel, v Chlumku jako správce zůstal Anton Vorreith. To byli 
vlastně, ještě se správcem Musilem, tehdy v  Jeníkově, první dobu  
jediní tři hospodářští úředníci na panství pro tehdejších 7 dvorů.  
Ze zřízenců byla to v prvé řadě rodina Koudelků, kteří na panství 
zůstali též. Brzy však si jej Heřman oblíbil do té míry, že bez Koudel-
ky nemohl být. Heřman měl totiž jakousi stavěcí mánii, jež se však 
vybíjela jen ve stálých všemožných správkách a opravách, které  
nesměly v prvé řadě nic státi. Budovy byly vesměs prastaré, v dob-
rém stavu jen udržované, jelikož Neupauerové za posledních pár let 
peněžních krizí se k větším stavbám nemohli odhodlati, a za jejich 
režimu se krom lihovaru a koňských stájí vzdor všem původním 
předsevzetím vůbec nestavělo. Co bylo ze dřeva, to se podepřelo, 
aniž by to Heřmana nějak blíže zajímalo. Tu platilo jeho zásadní pří-
sloví, které měl po své matce: „Häuser stützen, Geld ausnützen“. 
Všecky ostatní práce na stavbách a jejich udržování obstaral  

si se svou garniturou, která byla v nepřetržité permanenci a pod jeho 
přímým vedením, sám. Garnitura pozůstávala: ze dvou zedníků 
bratrů Michálků z Frýdnavy a z pana Koudelky. Druhý bratr Karel 
Koudelka byl sládkem, nástupcem slavného sládka Slavíka z někdej-
ších blahých dob šedesátých, snad i počátku sedmdesátých, když  
se o konkursu ještě nevědělo. 
Z ostatních zaměstnanců byli to hlavně kočové, kteří svými livreje-
mi a tím, že směli vozit panstvo, budili naši pozornost a hlavně náš 
respekt, jak u nás dětí, tak snad ještě více u těch dorostlých. Já ještě 
si vzpomínám na pana Matesa a na pana Šindeláře, otce nynějšího 
našeho 76 letého krejčího, který svůj mladý věk strávil ve Vídni a byl 
kaprálem u pionýrů. Opravdovou úctu museli jsme mít již jako ško-
láci před panem Dvořákem. Toho si přivezla paní z  Ottenkronů 
z  Trutnova. Byl to „Čechoněmec“, jeho žena byla „frantralačka“  
od německého Brodu. Přijel se čtyřmi fuksy, první čas ještě vozil 
paní z Ottenkronů „čtyřma“ v „postcuku“, ale ne příliš dlouho. Když 
viděla, že hostačovští také jezdí jen párem, tak toho nechala, avšak 
alespoň v neděli dopoledne do kostela, nebo do dvorů na procházku 
jezdila v kočáře. Tu nás i brala do kočáru, když jsme šly jako děti  
ze školy. Také pro babičku někdy v neděli poslala kočár do Chlum-
ku, aby ji odvezl do kostela. Zato Heřman po její smrti si i kočáru 
odvykl. Jezdil v obyčejné proutěné bryčce, ale na perách. Je samo-
zřejmé, že strýček jako vrchní správce panství, ze samé úcty jezdil 
také jenom v bryčce, ale ne na perách, a do které by si jeho předchůd-
ce pan inspektor Leuterer byl vůbec nikdy nesedl. Vedle oněch  
4 stejných fuksů potom, když dřívější koně z  panské maštale byli  
degradováni do dvorů, přivedl frýdnavský Pick z části v  záměně  
za braky a z části za pár mladých pěkných grošáků šimlů, „Maršála“. 
Když však fuksy začaly pokulhávat, a panstvo vidělo, že strýček  
se spokojí z úcty i s jízdou na bryčce bez per, pověřilo frýdnavského 
Picka koupí „Reitpferda“ pro strýčka, a se šimly a kočím Blumentá-
lem začal jezdit milostpán Heřman. Byl tu dobu tehdy v Chlumku 
každou chvíli a zvláště, když zkusil, že Maršál chodí také pod sed-
lem, podařilo se tatínkovi, přesunem kancelářských hodin za službu 
v  lese do té míry, že s  tatínkem mohl úřadovat jen vždy v  neděli  
dopoledne. Strýček zatím proháněl sedlářem Christem zvláště  
za tím účelem zhotoveným karabáčem malou, hezkou – sice  
tmavohnědou – kobylku po dvorách v sedle, kterou mu frýdnavský 
Pick odněkud přivedl jako rajtpferda. Byla líná a brkala. Z bezpeč-
nostních důvodů ji strýček proto raději zapřahal, a to také do zvláště 
pro ni zhotovené bryčky, také sice bez per, ale menší. Tu jednou, 
když vlastně ještě než milostpán přijel, vzal mne s  sebou tatínek  
do obory, kam jsme se odebrali, abychom viděli, kdy přijede a kdy 
zase odjede. Sedíme u plotu u vrat poblíže silnice, když od Chlumku 
slyšíme po silnici dusot koní. Již se chtěl tatínek podívat vraty, co se 
děje. Když tu již vyjíždí kůň šiml nahoru na kopec a v  největším 
trysku se žene proti nám. Jen jsme měli čas zaskočit za smrk, když  
se tu již žene Maršál kolem nás, štajgpýgle ve vzduchu a milostpána 
na krku. Jen to kolem nás kmitlo, my jsme asi oba leknutím zbledli, 
ale pamatovat se jen mohu, že jsme se napřed museli oba hodnou 
chvíli smát, a pak jsme to honem šli nebo běželi vypravovat babičce, 
avšak aby to žádný neviděl a neslyšel, a teprve druhý den jsme  
se dověděli v Chlumku, že se milostpán s Maršálem nevrátili společ-
ně, ale Maršál že byl doma dřív, mnohem dřív. 
Za pár dní přijel pak strýček do Chlumku s velkou bryčkou se šimly 
a s Blumentálem. Milostpánovi se nic nestalo. Teprve po delším čase 
zase do Chlumku přijel, ale s Blumentálem. Na Maršálovi se nevím 
pamatovat, že by byl ještě pak někdy seděl, naopak, přirajtoval  
na něm někdy pak strýček, ale jen s  rákoskou, a babička ho vždy  
tolik napomínala. Proto však se strýček kobylky hned tak nezbavil, 
málo ji však již rajtoval, a tak si myslím, že mu nejvíce posloužila, 

PAMĚTI GOLČOVA JENÍKOVA
Karel Brachfeld z vůkolních panství a lesních samot

Panství Golčův Jeníkov – lesní správa Chlumek – POKRAČOVÁNÍ
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V pondělí 2. října navštívili žáci a žákyně 9. A Úřad práce Havlíčkův 
Brod, kde jim zkušená pracovnice pověděla vše o přijímacím řízení 
na střední školy a podle čeho si střední školu vybrat.
Čtyřčlenný tým z devátého ročníku naší školy (O. Bláha, M. Brázda, 
A. Štrbová, L. Tlapáková) se v pátek 6. 10. zúčastnil soutěže s ná-
zvem Přírodovědné klání, kterou pro žáky základních škol zorgani-
zovali studenti a učitelé gymnázia v  Chotěboři. Deváťáci si vedli 
velmi dobře, ale bohužel obhájit loňské prvenství se jim nepodařilo. 
Na čtvrtek 19. října na odpoledne pozvaly paní učitelky Lenka  
Horáková a Romana Trachtová rodiče a děti do školy na podzimní 

dílnu, kde si společnými silami vyrobili sovičky. Setkání proběhlo 
v příjemné atmosféře.
Horácké divadlo v  Jihlavě bylo v  pondělí 23. 10. cílem děvčat  
a chlapců sedmého a devátého ročníku. Zhlédli tragédii W. Shake-
speara „Romeo a Julie“. I přes nepřízeň říjnového počasí si domů 
odváželi úžasné zážitky a pocity, které v nich divadelní představení 
zanechalo.
Podrobnější informace naleznete na webových stránkách naší školy.

Miroslava Nigrinová, ZŠ Golčův Jeníkov

ŘÍJEN NA NAŠÍ ŠKOLE

když se mohl s bryčkou z okolí zámku nenápadně ztratit po silnici 
vzhůru, a nahoře za englišem u vilímovské silnice už na něho čekala 
některá jeho ratolest, aby ji vzal s  sebou do Rybníčku a odtamtud 
přes Habry do Radinova Dvorku, Vlkanče a Chlumku – anebo ales-
poň na ty Vohančice.
Z těch fuksů dlouho chodil v Jeníkově jeden pár - ovšem s vrchností 
to jest snad výlučně se starou paní. Obyčejně jeden kulhal, takže 
s párem to při střídání šlo dost dlouho. Konečně přišel jeden zbýva-
jící pár i do Chlumku, ke společnému používání tatínka a správce 
Musila. V  neděli se oba zapřáhli dohromady a jelo se společně  

do Jeníkova – do kostela (do sakristie), kam chodila pánská honora-
ce a také pan fořt Scheerbauer, ještě pak do kanceláře „k řízení“  
kolem jedné, po „řízení“, které bylo v  důchodě za přítomnosti  
sekýrujícího Heřmana. Pak se šlo k „Orlu“ na čtvrtečku vína,  
a domů do Chlumku. K večeru se jelo po druhé do Jeníkova, tatínek 
tam hrával do půlnoci se svou partou „dardu“.
Pokračování příště.

Dle originálu upravil

Jiří Kratochvíl

číslo 11 / listopad 2017
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Nedávno jste si mohli všimnout na facebookové stránce nové infor-
mace. A to té, že skupina REBEL vydala nové CD a s ním představi-
la i úvodní obrázek. „Trvalo to sice nějakou dobu, ale dovolujeme  
si Vám představit úvodní obrázek našeho nového CD! :) Jedná  
se o šestipísničkové EP, což je takové kratší album, kterým bychom 
Vám rádi přiblížili naši hudbu. EP nese název „Krvavá růže“ podle 
jedné ze skladeb. Dvě ochutnávky jsme již zveřejnili na našem  
Bandzonu a brzy se můžete těšit na další úryvky všech písniček!“
CD samotné jde v současné době do výroby a brzy bude k dostání  
na stránkách skupiny REBEL nebo na koncertech. „Přesný „release 
date“ tedy ještě upřesníme.“
„Děkujeme všem, kteří se na uskutečnění EP podíleli, vážíme  
si toho!“
REBEL nedávno odehrál koncert v Tupadlech s kapelou Lef de Bard 
a v pátek 17. listopadu dokonce hráli s kapelou Apeiron ve Vlkanči, 
ale zatím nic dalšího v nejbližší době neplánují.

Lucie Chaloupková

SKUPINA REBEL MÁ NOVÉ CD

JETTI, a.s., Riegrova 769
582 82 Golčův Jeníkov

Strojírenská firma s více jak dvacetiletou tradicí 

Přijme zaměstnance na HPP
 

Svářeč kovů
Strojní zámečník

Strojírenský technolog 

Podnikové stravování s příspěvkem
Příspěvek na penzijní připojištění

jetti@jetti.cz, 420 569 442 532

www.jetti.cz

R
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Připomeňme si opravdu „nadupaný“ koncert skupiny Pragtet, který 
se odehrál v Galerii Goltzově tvrzi dne 3. listopadu. Účast byla 
opravdu hojná. PRAGTET je dámské vokálně instrumentální trio, 
které působí na české hudební scéně od roku 2015.

Interpretují písně slavného českého písničkáře Karla Hašlera, hity 
Jaroslava Ježka, Jiřího Šlitra a Jiřího Suchého, staré české šlágry  
a slavné filmové melodie.

Lucie Chaloupková

DÍKY PRAGTETU ODDACÍ MÍSTNOST PRASKALA VE ŠVECH

Ženský pěvecký sbor

Donatio Artis Golčův Jeníkov
pod vedením sbormistra Ondřeje Mejsnara

Vás srdečně zve na vánoční koncerty konané 
ve Vilémově a  Golčově Jeníkově

Kostel sv. Václava

Neděle 17. 12. 2017 v 16 hodin

Kostel sv. Františka Serafinského
Pátek 22. 12. 2017 v 18 hodin

Vstupné 50 Kč
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Blíží se Vánoce a s nimi často přichází nápad – „živý dárek pod stro-
meček“. Ať už se jedná o štěňátko, koťátko, morčátko, králíčka nebo 
rybičky – jedno mají společné, jsou to živí tvorové, Je to rozhodnutí 
na úplně jiné úrovni, než jestli pořídíme kolo/mobil/hračky takové 
nebo jinaké... Zvířátko se nedá odložit na měsíc do skříně nebo skle-
pa, když přestane bavit. Každý je odpovědný za život tvora, kterého 
si pořídí. Tak pořizujte s rozmyslem:

 • Zvířátko je většinou vánočním překvapením pro děti – ALE 
řekněte si realisticky, jak dlouho bude děti bavit? Co bude za rok,  
5 let, 10 let? Počítejte s  tím, že spousta starostí se zvířetem může 
skončit na Vašich bedrech, budete mít chuť, čas, energii věnovat se 
mu každý den? Kolik času jste ochotni dát po tom, co přijdete z prá-
ce, vyřídíte s dětmi kroužky atd., postaráte se o domácnost – budete 
mít ještě chuť jít se věnovat akčnímu pejskovi? Nebo raději zvolíte 
křečka nebo králíčka, kteří potřebují úplně jiné množství času?

 • Co bude se zvířetem v době Vaší dovolené? Jezdíte na dovolené 
nebo víkendy pryč často? Budete brát zvíře s sebou, budete mu zajiš-
ťovat hlídání nebo potřebujete, aby bez Vás pár dní zvládlo? Rybič-
ky, křeček, papoušek víkend o samotě bez problémů přežijí (se záso-
bou vody a krmení).
 
 • V  případě koček a psů – stejně jako vybíráte mobil, počítač 
nebo pračku „podle funkcí“, podle toho co umí a nabízí, vybírejte 
stejně i plemena – tedy podle povahy (vzhled by měl být až na  
posledním místě). 

NEKUPUJ – ADOPTUJ!
Když jste se po zvážení Vašeho životního stylu, Vašich možností atd. 
rozhodli, že pejsek nebo kočička ANO, pak zvažte možnost adopce! 
K Vánocům – a nejen k nim – dobré skutky patří! Útulky, depozita, 
různé spolky – nabízejí spoustu pejsků/kočiček hledajících domov. 
Různé spolky se věnují záchraně psů z množíren – tento problém se 
týká především malých plemen psů (čivava, jorkšír, mops, buldoček 
atd.) – žijí v otřesných podmínkách, často ve sklepech, v klecích, po-
řízení jen pro účel zisku z prodeje štěňat… Jestli se právě rozplýváte 
nad roztomilým štěňátkem z inzerátu, bez PP, malinké, roztomilé - 
sice zachráníte jednoho tvorečka, ale jeho maminku odsoudíte 
k dalšímu a dalšímu rození… 

Domov potřebují pejsci nejrůznějšího stáří, často od štěňat, přes psí 
mlaďochy, až po psíky starší. Zdá se Vám 5, 6,… 8 let moc? Malá 
plemena, kříženci, se často bez problémů dožívají 15ti let i víc.  
Víceméně má takový pejsek před sebou ještě celou polovinu života. 
Bojíte se, že si u Vás nezvykne, že už se nic nenaučí? Jistě, starší pes 
už má mnoho za sebou (často nedobrého), ale pes se učí celý život – 
určitě si zvykne a určitě se ještě mnoho naučí, když budete chtít. 
U každého osvojovaného pejska je třeba mít o něm dopředu co nej-
více informací – vybírejte především podle povahy (to, že se Vám 
moc líbí, by mělo být až na druhém místě). Je třeba si říct, co od 
psího přírůstku chcete, co očekáváte.  Chcete pejska na ven nebo 
bude v bytě? Chcete, aby „venkovní“ pes jen polehával po zahradě, 
hlídal ji, kratší procházka vycházkovým tempem jen občas? Jaká  
je Vaše představa procházky? Psík spořádaně jdoucí na vodítku,  
projdete se někde kousek po městě – nebo – pes akční, co Vás bude 
doprovázet u kola, na dlouhé túry přírodou? Tohle a mnohem víc 
jsou důležité aspekty pro volbu parťáka. Žijete především s povahou 
psa. Nevybírejte pouze podle vzhledu, může se snadno stát, že pak 
budete nešťastní jak vy, tak pes. 
V  našem okolí si můžete pejska osvojit v  Útulku v Kutné Hoře –  
na webových stránkách útulku a FB je základní popis ke každému 
pejskovi, možné je vzít pejska na malou procházku. Dále př.  
Bull Azyl v  Čáslavi (nejen pro bull pejsky), Depozitum Beruška 
v Zásmukách, Útulek v Kolíně atd.
Jestli byste rádi dali domov kočičce, pak v Ronově nad Doubravou 
je Kočičí depozitum. 
Pokud je pro Vás jasná volba určité plemeno – pak právě příznivci 
plemen často zakládají vlastní „záchranné“ spolky, dočasné péče 
atd. – namátkou Čivava v  nouzi, Německý ovčák v  nouzi, Moloss 
v nouzi, OZ Frbul (buldočci, mopsové,..), Depozitum Psí záležitosti, 
Dočasky DeDe … 
Takže hurá do toho! – ale s rozmyslem.

Iveta Zadinová

PS: Pořád si nejste pořízením pejska tak úplně jistí? Máte strach, 
abyste všechno zvládli? Od září v  Jeníkově funguje výcvik psů  
s Terezou Litterovou (mimochodem také majitelkou jedné „útulkové“ 
psí holky s  divokou minulostí) – takže se vždy budete mít na koho 
obrátit. 

ŽIVÉ VÁNOČNÍ DÁRKY

Jubilejní X. ročník Stupárovické šipky „Memoriál Petra Katrnošky“ 
v  házení šipek na elektronický terč se uskutečnil 21. října 2017  
v klubovně Sboru dobrovolných hasičů ve Stupárovicích.
Turnaje se zúčastnilo 12 hráčů včetně jedné ženy, Petry Pospíšilové 
z  Golčova Jeníkova. Šipkové klání bylo rozehráno ve dvou skupi-
nách na tři kola, kdy se rozhodlo o postupu čtyř hráčů z  každé  
skupiny do velkého finále. Čtyři šipkaři, kteří ze skupin nepostoupi-
li, se utkali o 9. – 12. místo v malém finále, které bylo dvoukolové,  
a vyhrál ho ing. Vladimír Bárta z Golčova Jeníkova.
Velké finále šesti hráčů se hrálo na čtyři kola. Rozdílem pouhého 
jednoho bodu (celkem 18 bodů) zvítězil František Kroutil ze Spytic. 
Druhé místo a stříbrnou medaili získal Stanislav Horký z Golčova 
Jeníkova ziskem 17 bodů. O třetí místo proběhl lítý boj dvou hráčů 
(Pavel Semerád, Jaroslav Horní), kteří po čtyřech kolech získali  
stejný počet 16 bodů. Po rozhozu na jednu šipku obsadil třetí místo 
a bronzovou medaili Pavel Semerád ze Stupárovic. Všechny tři  

„STUPÁROVICKÁ ŠIPKA 2017“
X. ROČNÍK



medaile byly získány zatím nejtěsnějším bodovým rozdílem v histo-
rii této soutěže. Vítěz také obdržel trofej „Stupárovická šipka 2017“ 
a na jeden rok do držení věčně putovní pohár stupárovického šipko-
vého turnaje.
Celá akce se tradičně odehrála v příjemné atmosféře a po organizač-
ní i materiální stránce byla dobře zajištěna. Sportovní klání bylo  
neformálně doplněno aktivním sledováním televize o průběhu  
voleb do sněmovny Parlamentu ČR. Průběžná prezentace sčítání 
hlasů byla předmětem bouřlivé diskuse a výměny názorů včetně 
prognózování budoucího uspořádání sněmovny PČR a možných  
variant nové vládní koalice. Nechyběl tradiční turnajový guláš  
a další občerstvení a pro všechny účastníky od prvního po dvanácté 

místo i věcné ceny, včetně originálních cen naturálních – tří pytlů 
zrní (pšenice, ječmen), které věnovalo do turnaje ZOD Skryje.
Turnaj byl ukončen ve večerních hodinách slavnostním vyhlášením 
výsledků a připomenutím si památky iniciátora turnaje Petra  
Katrnošky. Všichni přítomní pak byli oficiálně pozváni na příští,  
XI. ročník turnaje v roce 2018.

Výsledky turnaje „Stupárovická šipka 2017“
    1. František KROUTIL
    2. Stanislav HORKÝ
    3. Pavel SEMERÁD

4. Jaroslav Horní, 5. Jan Jecha, 6. Zdeněk Cemper, 7. Vladimír Bár-
tal, 8. Filip Kroutil, 9. Jaroslav Zezulák, 10. Petra Pospíšilová,  
11. Petr Jonák, 12. Jaroslav Loudát.
                              

  F. Dvořák

17

Shrnutí podzimní části fotbalové sezóny

Podzimní část fotbalové sezóny 2017/18 se jeníkovským hráčům pří-
liš nevydařila, ze 13 utkání jsme získali pouhých 7 bodů. Paradoxně 
naše nejlepší zápasy jsme sehráli s týmy Šmolov, Přibyslavi a Kožlí, 
které jsou v tabulce na druhém až čtvrtém místě a po dobrých výko-
nech jsme je však všechna shodně prohráli o jednu branku. Naopak 
některé zápasy, hlavně proti Havlíčkovu Brodu, Věžnici a Světlé  
nad Sázavou, se nám vůbec nevydařily a prohráli jsme je značným 
rozdílem. Mužstvo Havlíčkova Brodu je téměř suverénní, o čemž 
svědčí jeho skóre, a určitě bude pomýšlet na postup do vyšší soutěže. 
V utkáních proti Světlé nad Sázavou a Věžnici jsme měli problémy, 

vinou zranění tří nebo čtyř hráčů a pracovních povinností u dalších, 
dát dohromady konkurenceschopné mužstvo.
Za nejhorší bodovou ztrátu považujeme domácí utkání proti Hněv-
kovicím, ve kterém jsme měli obrovské množství vyložených šancí  
a zápas jsme nakonec ztratili poměrem 4:5.
Jediná dvě vítězství jsme si připsali v  domácích zápasech proti  
Lipnici nad Sázavou a Keřkovu. V obou utkáních jsme shodně ještě 
kolem 70. minuty prohrávali o dvě branky, ale nakonec jsme je vý-
bornými koncovkami dovedli ke třem bodům.
Věříme, že jarní část sezony zvládneme mnohem lépe a bodově  
si výrazně polepšíme.

Tomáš Koten

AKTUALITY Z FOTBALOVÉHO ODDÍLU MUŽŮ 
TJ SOKOL GOLČŮV JENÍKOV Z.S.
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16. PROSINCE OD 18:30 HODIN VENKOVNÍ 

KRAMPUS MEGA OPENAIR PARTY 

KLUB VAGON 

GOLČŮV JENÍKOV

Rodák ze Sirákovic koupí 
zemědělskou půdu v okolí 
Golčova Jeníkova a Vilémova. 
Orná cca 27 Kč/m2, 
travní porost cca 21 Kč/m2. 

Dr. Pšenský
Tel.: 605 829 440
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